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Protokół Nr XV/19 

z XV sesji Rady Gminy w Dziemianach  

odbytej w dniu 30 października  2019 r.  

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Dziemianach (83 - 425 Dziemiany, 

ul. 8 Marca 3) i trwało od godziny 12:00 do godziny 14:50. 

W posiedzeniu brali udział Radni Rady Gminy (zgodnie z załączoną listą obecności 

stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu) oraz zaproszeni goście  (załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodniczący obrad – Krystian Sikora  

Protokolant – Elżbieta Jenta  

Nieobecni: 

1. Radny Borzyszkowski Tomasz - nieobecność usprawiedliwiona 

2. Radna Mankiewicz Teresa - nieobecność usprawiedliwiona 

3. Radny Rolbiecki Krzysztof - nieobecność usprawiedliwiona 

4. Radna Szulta Ewa – nieobecność usprawiedliwiona 

5. Radny Eichmann Grzegorz – przybył w trakcie obrad 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad  

Obrady XV sesji Rady Gminy Dziemiany otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Pan 

Krystian Sikora witając zgromadzonych radnych gminy oraz gości. Następnie na podstawie 

listy obecności stwierdził, iż w obradach sesji na  15 radnych ustawowego składu rady  

uczestniczy 10, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Sikora przedstawił porządek obrad, kierując 

zapytanie o propozycje zmiany porządku obrad. Zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

W związku z powyższym po otwarciu sesji i przedstawieniu porządku obrad,  co stanowiło 

pkt. 1 porządku obrad i pkt. 2 porządku obrad, ustalono porządek obrad sesji, który po 

zmianach będzie  obejmował:  

3. Przyjęcie protokołu z  XIII i XIV sesji Rady Gminy Dziemiany. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 
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6. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami.  

7. Sprawozdanie  Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.  

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Dziemiany o oświadczeniach majątkowych 

składanych przez radnych.  

9. Informacja Wójta Gminy Dziemiany o oświadczeniach majątkowych składanych przez 

osoby do tego zobowiązane.  

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie:   

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2020, 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2020,  

c) opłaty od posiadania psa na rok 2020, 

d) opłaty miejscowej na rok 2020, 

e) opłaty targowej na rok 2020,  

f)  określenia   tygodniowego  obowiązkowego   wymiaru   godzin   zajęć   logopedów, 

pedagogów, psychologów,  terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dyrektorowi i wicedyrektorowi szkoły, określenia zasad 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru  godzin zajęć  nauczycieli, dla  

których  ustalony plan zajęć jest różny w  poszczególnych okresach  roku szkolnego, 

dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Dziemiany, 

g) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani  do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych,  

h) utworzenia jednostki organizacyjnej pomocy społecznej - Środowiskowy Dom 

Samopomocy i nadania statutu, 

i) zmiany budżetu gminy na 2019 r.  
 

12. Komunikaty i wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Dziemiany.  
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Ad.3. Przyjęcie protokołów z  XIII i XIV  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił, że w związku z niewpłynięciem do niego w terminie 

określonym statutem żadnych zastrzeżeń do protokołów z XIII i XIV  Sesji, zgodnie z  § 61 

ust. 1 statutu – Rada protokoły  przyjęła. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

W okresie miedzy sesjami nie zgłoszono żadnych interpelacji. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie miedzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora przekazał, iż do biura rady wpłynęło: 

- pismo z Urzędu Marszałkowskiego dotyczące apelu. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

Joanna Stachowicz odczytała treść pisma. 

- pismo bedące odpowiedzią Wójta Gminy Dziemiany na wniosek komisji.  

- pismo potwierdzające umorzenie śledztwa. 

Poinformował również że zostało wysłane pismo w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi mieszkanki miejscowości Kalisz ze względu na jej obszerność. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami.  

Radna Joanna Stachowicz poinformowała, iż Komisja Infrastruktury i Budżetu w okresie 

między sesjami odbyła jedno posiedzenie. Tematem posiedzenia było opiniowanie stawek 

kwotowych podatków na 2020 rok oraz opiniowanie  wniosku o wykup nieruchomości 

gruntowej w miejscowości Raduń pod rozbudowę budynku OSP.  Radna zwróciła się o 

wyjaśnienie dlaczego kwota zaproponowana przez Komisje w wniosku  o zmniejszenie kwoty 

z 6zł na 5,5zł podatku od nieruchomości pozostałych w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 

– od 1m² powierzchni użytkowej została zmniejszona na 5,6zł, a nie jak wnioskoawała 

Komisja na 5,5zł. 

 

Radny Andrzej Hoppe poinformował, iż Komisja Służb Publicznych w okresie między 

sesjami odbyła jedno posiedzenie. Tematem posiedzenia była analiza oświaty na terenie 

gminy. W kolejnym punkcie miała zostać dokonana analiza funkcjonowania służby zdrowia 



Strona 4 z 17 

jednak komisja nie przystąpiła do omówienia tego tematu z uwagi na nieobecność osób 

zaproszonych. 

 

Radna Maria Turzyńska- Stopa poinformowała, iż Komisja Kultury Sportu i Promocji na 

prośbę Wójta Gminy Dziemiany wytypowała dwie osoby do Komisji w sprawie konkursu 

wyłonienia Dyrektora Ośrodka Kultury w Dziemianach. Osobami wytypowanymi przez 

komisje były Pan Grzegorz Eichmann oraz Pani Maria Turzyńska-Stopa. 

 

Ad. 7. Sprawozdanie  Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań gminy w okresie 

między sesjami. Omówił  informacje odnośnie: 

-   trwających prac przygotowujących do sporządzenia projektu budżetu, 

- uczestnictwa w spotkaniu Lokalnej Grupy Rybackiej Morenka z okazji 10 lecia 

funkcjonowania, 

-   wyborów do Sejmu i do Senatu, które w naszej gminie przeprowadzono bezproblemowo, 

-   zebrania wiejskiego które odbyło się w miejscowości Kalisz, 

-   konkursu na stanowisko Dyrektora Ośrodka Kultury. Do kunkursu przystąpiły dwie osoby 

jednak komisja nie wyłoniła z pośród nich kandydata. Konkurs został ogłoszony ponownie. 

-  trwających prac przygotowawczych odnośnie przedsięwzięcia rozbudowy szkoły.  

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki wystąpił z prośbą do przewodniczących Komisji aby aby 

zwołali wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy do 15 listopada w celu omówienia zadań 

inwestycyjnych na rok 2020. 

 

Ad. 8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Dziemiany o oświadczeniach 

majątkowych składanych przez radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora – odczytał informacje z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy Dziemiany ( stanowi załącznik nr 3 

do protokołu). 
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Ad. 9. Informacja Wójta Gminy Dziemiany o oświadczeniach majątkowych składanych 

przez osoby do tego zobowiązane.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – odczytał informacje z analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych Wójtowi Gminy Dziemiany  ( stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad. 10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 2018/2019. 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki przekazał, iż wszyscy radni otrzymali informacje o 

realizacji zadań oświatowych. Informacja obejmuje poszczególne dziedziny działalności 

placówek oświatowych. Dodał również, że na konwencie samorządowym w Karsinie  

omawiano koszty funkcjonowania oświaty. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 

2018/2019 stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie:  

a)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2020, 

Wójt Gminy Dziemiany przekazał, że wszyscy członkowie Rady Gminy mieli okazje 

zapoznania się z proponowanymi stawkami podatków na 2020 rok. Stawki podatków 

uzyskały akceptacje pomijając pkt. 2  podkunkt e. Wójt Gminy podziękował za zrozumiałość 

i akceptacje. Wyjaśnił, że zaproponowana stawka w wyżej wymienionym punkcie wynosiła 6 

zł, komisja wystąpiła z wnioskiem o obniżenie stawki na 5,5zł. Stawka podatku została 

wyśrodkowana aby odpowiadała obu stronom.  

 

Radny Stanisław Kuczkowski przedstawił wzrost podatków w poszczególnych latach od 2015 

roku. Podsumował, że przez ostatnie 4 lata kwota podatków znacznie nie wzrosła.  

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę XV/66/19 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2020. 

 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2020, 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki omówił treść uchwały. Uzasadnił, że progresja 

wzrostu kwoty podatku wynika ze stopy inflacji  
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Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/67/19 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2020. 

 

c) opłaty od posiadania psa na rok 2020, 

Wójt Gminy Dziemiany poinformował, iż stawka podatku od posiadania psa nie uległa 

zmianie i wynosi 25zł jak w ubiegłych latach. Gmina zmaga się z ciągłym problemem z 

windykacją psów, które powinny być objęte podatkiem. Możemy dostrzec poprawę w 

wypełnianiu obowiazku podatkowego jednak nadal nie są to wszyscy podatnicy.  

 

Radny Stanisław Kuczkowski dodał, że opłaty za posiadanie psa dokonuje się w kasie Urzędu 

Gminy lub na rachunek bankowy co może w rezultacie zmniejszyć ilość dokonywanych opłat. 

Uważa, że pobieranie opłaty przez Sołtysów mogło być lepszym i bardziej skutecznym 

rozwiązaniem. 

 

Wójt Gminy Dziemiany wyjaśnił, że zmiana ta została wprowadzona z myślą o Sołtysach.  

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/68/19 

   w sprawie opłaty od posiadania psa na rok 2020. 

 

d) opłaty miejscowej na rok 2020,  

Wójt Gminy Dziemiany przekazał, że ściągalność opłaty miejscowej w naszej gminie jest 

wysoka. Kwota opłaty lekko wzrosła, a mianowicie o 0,10zł. Kwestia miejscowości w 

których obowiązuje ta opłata jest do przemyślenia, ponieważ obejmuje ona tylko 

miejscowości w których zlokalizowane są ośrodki turystyczne. Wójt Gminy Dziemiany 

uważa, że powinna również obejmować miejscowości z walorami przyrodniczymi oraz 

aktywne turystycznie. 
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Radna Dorota Łopusiewicz zapytała czy opłata miejscowa pobierana jest od osoby, rodziny 

czy lokalu. 

 

Wójt Gminy Dziemiany odpowiedział, że opłata pobierana jest od osoby. 

 Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/69/19 

w sprawie opłaty miejscowej na rok 2020.  

 

e) opłaty targowej na 2020 rok  

Wójt Gminy Dziemiany przekazał, że opłata targowa nie uległa zmianie i wynosi 25zł. 

Poinformował, że kwota opłaty obowiązująca w Gminie Dziemiany jest porównywalna do 

kwot obowiązujących w  innych Gminach.  

Radni nie pojęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/70/19 

   w sprawie opłaty targowej na 2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora zarządził 10 min przerwy w obradach Sesji 

Rady Gminy.  

 

Radny Grzegorz Eichmann przybył na obrady sesji, od tej pory w obradach uczestniczy 11 

radnych. 

 

f) określenia   tygodniowego  obowiązkowego   wymiaru   godzin   zajęć   logopedów, 

pedagogów, psychologów,  terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dyrektorowi i wicedyrektorowi szkoły, określenia zasad rozliczania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru  godzin zajęć  nauczycieli, dla  których  ustalony 

plan zajęć jest różny w  poszczególnych okresach  roku szkolnego, dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Dziemiany, 
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Wójt Gminy Dziemiany przekazał, że podczas dyskusji na Komisji Służb Publicznych 

wniesiono uwagę, aby w stosunku do dyrektorów którzy kierują placówkami szkolnymi do 12 

oddziałów  obniżyć wymiar godzin z 11 na 13. 

 

Przewodniczący Komisji Służb Publicznych Andrzej Hoppe poinformował, iż komisja 

przychyliła się do proponowanej autopoprawki. 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła autopoprawkę w paragrafie 2 podpunkt 1 zmieniająca 

tygodniowy wymiar obniżki godzin zajęć dyrektorów szkół do 12 oddziałów z 11 na 13 

godzin. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 11 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/71/19 

w sprawie określenia   tygodniowego  obowiązkowego   wymiaru   godzin   

zajęć   logopedów, pedagogów, psychologów,  terapeutów pedagogicznych i 

doradców zawodowych, określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorowi i 

wicedyrektorowi szkoły, określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru  godzin zajęć  nauczycieli, dla  których  ustalony 

plan zajęć jest różny w  poszczególnych okresach  roku szkolnego, dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Dziemiany. 

 

g) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

nie są obowiązani  do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,  

Kierownik Referatu Komunalnego Rafau Dorau poinformował, że na projekcie uchwały 

zostały dokonane poprawki natury prawnej. W uchwale nie uległa zmianie cena za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych, została ona tylko doprecyzowana. Jest to 

maksymalna kwota,  którą przedsiębiorca może pobrać za wywóz odpadów na składowisko 

odpadów. 
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Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 11 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/72/19 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani  do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

h) utworzenia jednostki organizacyjnej pomocy społecznej - Środowiskowy Dom 

Samopomocy i nadania statutu, 

Wójt Gminy Dziemiany przekazał, że Środowiskowy Dom Samopomocy w Trzebuniu 

funkcjonuje już przez 14 lat i jest prowadzony przez różne jednostki m.in. organizacje 

pozarządowe, ale również przez samorządy terytorialne. Aby Środowiskowy Dom 

Samopomocy nie był jednostką przyjegającą do Ośrodka Pomocy Społecznej wymaga 

pełnego upodmiotowienia jednostki. Gmina nie ma obowiązku prowadzenia tego typu 

placówek, ale musi dopomóc mieszkańcom z pewnymi dysfunkcjami. 

 

Radny Andrzej Hoppe poinformował, że projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji 

Służb Publicznych, która  zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Radny Grzegorz Eichmann zapytał jak utworzenie jednostki organizacyjnej  wpłynie na 

koszty jej funkcjonowania oraz czy zakres świadczonych przez nią usług obejmuje tylko 

osoby z terenu Gminy Dziemiany, czy również z poza gminy. 

 

Wójt Gminy Dziemiany wyjaśnił, że założeniem funkcjonowania było, aby gmina nie 

ponosiła żadnych kosztów. Na dzisiaj w budżecie placówki są kwoty, które pochodzą z 

dotacji Urzędu Wojewódzkiego. Sztuką jest aby w tych stawkach się zmieścić. Gmina do 

funkcjonowania tej jednostki nie dokłada środków finansowych. 

Adresatami tego ośrodka są osoby dorosłe. Ośrodek jest liczony na 20 osób w różnym wieku. 

Osoby uczęszczjące do ośrodka są dowożone i na podstawie podpisanego porozumienia z 

usług Środowiskowego Domu Samopomocy w Trzebuniu korzystają 4 osoby z Gminy 
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Lipusz. Wspomniany dowóz jest dopisany w koszty w formie dotacji więc gmina nie ponosi 

dodatkowych kosztów. 

 

Radny Stanisław Kuczkowski zapytał czy jest więcej chętnych osób które chciały by podjąć 

prace w Ośrodku. 

 

Pani Katarzyna Adamczyk odpowiedziała,  że w Środowiskowym Domu Samopomocy jest 

20 miejsc i wszystkie są zajęte. Na dzień dzisiejszy jest 1 osoba oczekująca. 

 

Wójt Gminy Dziemiany dodał, że za liczbą miejsc idą pieniądze. Nadmnienił również, że 

standard Ośrodka po remoncie jest bardzo wysoki. 

 

Radny Grzegorz Eichmann rozumie że powołanie Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Trzebuniu jako oddzielną  jednostkę nie zwiekszy kosztów jego funkcjonowania. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym projektem uchwały. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 11 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/73/19 

w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pomocy społecznej - 

Środowiskowy Dom Samopomocy i nadania statutu. 

 

i) zmiany budżetu gminy na 2019 r. 

Skarbnik Gminy Dziemiany Anna Kryzel przekazała, że corocznie po III kwartale po 

dokonaniu sprawozdań wykonania budżetu dokonuje się analizy wykonania dochodów i 

wydatków, przedstawiona uchwała jest wynikiem tej  właśnie analizy. 

Zmniejsza się plan dochodów z tytułu: 

 Refundacji środków pochodzących z UE za zadania zrealizowane w roku 2018, 

 Opłat z tytułu wieczystego użytkowania, 

 Dochodów z tytułu korzystania ze środowiska. 

Ponadplanowe dochody uzyskano: 

 Z rozliczeń z lat ubiegłych z tytułu VAT, 

 Z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych, 

 Wpływy z tytułu usług świadczonych przez Urząd Gminy, 
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 Z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 

 Z różnych podatków i opłat, 

 Z opłat za korzystanie z wyżywienia w przedszkolu i szkołach. 

Ponadplanowe dochody przeznacza się na: 

 Utrzymanie infrastruktury wodociągowej i sanitarnej wsi, 

 Zakup środków żywności w stołówce szkolnej, 

 Zakup materiałów i wyposażenia oraz zakupu usług w ramach programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

 Zakup materiałów i usług związanych z utrzymaniem dróg gminnych, funkcjonowania 

Urzędu Gminy i Przedszkola oraz gospodarką odpadami, 

 Zadania inwestycyjne: „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w 

Kaliszu dz. 743”, „Modernizacja dróg gminnych” oraz „Modernizacja sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej w gminie”. 

Pozostałe przeniesienia w planie wydatków dokonuje się na wniosek Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dziemianach. 

 

Wójt Gminy Dziemiany dodał, że została wprowadzona podwyżka wynagrodzeń dla 

pracowników Urzędu Gminy. Pensje pracowników nie są kuszące, a w dużym stopniu 

angażują się w swoje zadania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wytłumaczenie czy, dobrze rozumie,  że dochody 

które na początku roku zostały zaplanowanie w zadaniach inwestycyjnych dopiero teraz 

przekazuje się na ich realizacje. 

 

Skarbnik Gminy Dziemiany poinformowała, że występują dodatkowe koszty które wraz z 

inwestycjami zostaną poniesione. Zwiększenia na te inwestycje wynikają z wniosku referatu 

inwestycyjnego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy jeżeli nie dokonano by zwiększenia kwoty 

przeznaczonej na inwestycje to nie została by ona wykonana ze względu na niewystarczającą 

kwotę na to przeznaczoną. 
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Skarbnik Gminy Dziemiany wyjaśniła, że zadnia inwestycyjne wynikają z odzyskiwania 

podatku VAT. Referat inwestycyjny stara się pisać wnioski o interpretacje indywidualną i w 

miarę możliwości odzyskać 100% podatku. Dzieje się to w trakcie roku inwestycyjnego stąd 

wynika przeniesienie dopiero teraz.  

 

Wójt Gminy Dziemiany dodał, że procedura odzyskiwania podatku VAT jest bardzo 

skomplikowana. Trudno jest zaplanować w ilu procentach uda się go odzyskać, ponieważ 

referat inwestycyjny musi występować o indywidualne interpretacje do Urzędu Skarbowego 

na każdą pozycje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podsumował, czy planując inwestycje było widomo że zostanie 

zrealizowana pod warunkiem odzyskania VAT-u. 

 

Skarbnik Gminy Dziemiany podsumowała, że gmina nie jest w stanie przewidzieć kwoty 

poniesionych wydatków przed III kwartałem.  Dopiero po dokonaniu analizy pracownicy są w 

stanie to zrobić. Gmina nie zawiera umów ponadplanowo, dopiero gdy uzyska środki 

wykonuję zadanie. 

 

Radny Grzegorz Eichmann zapytał jakie jest stanowisko Komisji Infrastruktury i Budżetu do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał, że projekt uchwały nie był przedmiotem posiedzenie 

komisji.  

 

Radny Grzegorz Eichmann poinformował, że wobec braku opinii Komisji Infrastruktury i 

Budżetu nie może zagłosować za podjęciem projektu uchwały. 

 

Radna Dorota Łopusiewicz zapytała gdzie mieszkańcy mogą zauważyć działania w ramach 

programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Wójt Gminy Dziemiany wyjaśnił, że Komisja do Spraw Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  co roku tworzy plan działań oraz plan finansowy, który jest akceptowany 

przez Rade Gminy. Budżet Komisji dzieli się na koszty związane z jej funkcjonowaniem, 
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część środków przekazuje się na placówki oświatowe. Organizacje Pozarządowe otrzymują 

środki na ich funkcjonowanie, Kluby Sportowe oraz Sołectwa. Aktualnie przygotowywana 

jest oferta dla seniorów, która będzie obejmować wyjazd do Gietrzwałdu oraz Świętej Lipki. 

Wójt Gminy Dziemiany przychyla się do pomysłów Komisji. Organizatorzy Dni Dziemian, 

również pozyskują środki z tego funduszu. 

 

Skarbnik Urzędu Gminy Anna Kryzel poinformowała, że plan finansowy Komisji  do Spraw 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych stanowi załącznik do sprawozdania. 

 

Radny Krystian Kaszubowski zapytał, które drogi będą zmodernizowane ze środków  

uzyskanych z ponadplanowych dochodów. 

 

Zastępca Wójta Katarzyna Sprawka przekazała, że będzie wykonana droga dojazdowa do 

gruntów rolnych w  Kaliszu. Wykonana będzie również odbudowa dróg gminnych z 

Funduszu Solidarności. Gmina złożyła wnioski o dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych i czeka na decyzje ze strony Urzędu Wojewódzkiego. 

 

Wójt Gminy Dziemiany przekazał, że spodziewał się wcześniej decyzji o przyznaniu 

dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych. Jesteśmy na liście oczekujących, ale 

umowy gwarantującej przyznanie środków nie mamy. 

 

Radny Andrzej Hoppe zaznaczył, że złącznik 2a obrazuje inwestycje realizowane w 2019 

roku, ale została pominięta miejscowość Piechowice. Planowane są drogi we wszystkich 

Sołectwach pomijając Piechowice. Radny uważa, że droga dojazdowa dzieci do szkół 

powinna być zmodernizowana i pokryta nawierzchnią asfaltową. 

 

Wójt Gminy Dziemiany poinformował, że rozwiązanie problemu wodnego w miejscowości 

Piechowice jest planowane na 1 miejscu. Należy mieć świadomość, że gdy podjęto budowę 

sieci kanalizacyjnej w Piechowicach w Kaliszu nie było nawet projektu. Gmina nie jest w 

stanie wykonać wszystkiego jednocześnie. Brak miejscowości Piechowice w inwestycjach 

2019 roku nie oznacza że o niej zapomniano. 
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Zastępca Wójta Katarzyna Sprawka dodała, że dostępna jest koncepcja wodociągu w 

Piechowicach i zostały podjęte już prace nad tą inwestycją. 

 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki odniósł się do wypowiedzi Radnego Grzegorza 

Eichmann przekazując, że uchwały są przygotowywane z tygodniowym wyprzedzeniem i 

stwierdzenie, że brak opinii Komisji jest powodem jej nie podjęcia jest niezasadne. Radni 

mają czas na zapoznanie się z treścią projektów uchwał. 

 

Radny Grzegorz Eichmann zastrzegł, że rozumie potrzebę  podejmowania tej uchwały. 

Wyraża swój szacunek za spory wysiłek włożony w prace nad projektem uchwały działu 

finansowego. Nie chodzi o podważenie uczciwości projektu uchwały tylko o zasadę. 

 

Radna Joanna Stachowicz dodała, że uchwały wnoszące większe zmiany w budżecie gminy 

powinny być przedstawione Komisji aby mogła wyrazić swoje stanowisko w tej sprawie. 

 

Wójt Gminy Dziemiany złożył zapytanie jak szybko ma zostać przedłożony projekt uchwały, 

aby komisja mogła wyrazić swoją opinie. Uważa że tydzień stanowi wystarczającą ilość czasu 

na zapoznanie się indywidualnie z projektem i zgłoszenie ewentualnych uwag.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 5 – „za”, 0 – „przeciw”, 6 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr XV/74/19 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 r. 

 

Ad. 12. Komunikaty i wolne wnioski. 

Radny Mieczysław Jenta przekazał, że rolnicy z miejscowości Trzebuń pytają gdzie mogą 

składować zużyte opony od maszyn rolniczych. 

 

Kierownik Referatu Komunalnego Rafau Dorau przekazał, że rolnicy muszą składować 

opony w odpowiednich miejscach, ponieważ gmina gospodaruje tylko odpadami 

komunalnymi. 
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Radny Krystian Kaszubowski zapytał czy będą odbierane folie kiszonkarskie od rolników.  

 

Kierownik Referatu Komunalnego poinformował, że gmina nie będzie odbierać foli 

bezpośrednio z posesji. Gospodarz musi dostarczyc odpady na PSZOK. 

 

Radna Dorota Łopusiewicz zapytała czy gmina podjęła działania w sprawie obniżenia 

krawężników w miejscach wymienionych w złożonej przez radną interpelacji. 

 

Kierownik Referatu Komunalnego przekazał, że na dzień dzisiejszy zostało to skatalogowane 

jednak gmina nie posiada środków finansowych na realizacje tego zadania. Część 

wymienionych w interpelacji podjazdów jest przy drogach powiatowych i gmina może 

zgłośić potrzebę zmiany. 

 

Wójt Gminy Dziemiany dodał, że gmina czeka na ogłoszenie naboru wniosków na program 

Dostępność „+“ aby uzyskać środki na realizacje prac.  

 

Dyrektor Szkoły Adam Szejba przedstwaił dwie informacje. Przekazał, że członkowie 

szkolnego Klubu Wolontariatu  odwiedzili i posprzątali mogiły znajdujące się na terenie 

gminy. Dodał, że kończą się obchody 100-lecia odzyskania niepodległości i z tej okazji 

zaprasza Radnych Gminy na uroczyste złożenie wiązanek kwiatów pod obeliskiem 

znajdującym sie przed Urzędem Gminy na godzine 12 dnia 8 listopada. Następnie zaprasza na 

program artystyczny przygotowany przez uczniów szkoły. 

 

Radny Grzegorz Eichmann zauważył, że znalazły się dodatkowe środki w budżecie 

województwa i dokonuje sie przebudowy kolejnych odcinków drogi wojewódzkiej. 
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Przewodniczący Rady Gminy dodał, że droga przebiegająca przez miejscowość Kalisz 

wymaga dokładniejszego remontu więc zostanie on przesunięty w czasie. 

 

Radna Joanna Stachowicz zapytała o ustawienie ławek w wskazanych w interpelacji  

miejscach. W przedstawionym raporcie napisano, że zadanie zostało wykonane jednak na 

ul.Kopernika nie ma ławki. 

 

Wójt Gminy Dziemiany poinformował, że jest możliwe że wspomniana ławka mogła zostać 

ustawiona w innym miejscu. 

 

Radny Krystian Kaszybowski zgłosił, że w ostatnich dniach w miejscowości Kalisz znacznie 

spadło ciśnienie wody. 

 

Wójt Gminy Dziemiany poinformował, że w Kaliszu zdemontowano 2 pompy. Przekazano je 

do regeneracji z tego wynika obniżenie ciśnienia. Jedna pompa została juz z powrotem 

zainstalowana. Ciśnienie wróci do normy po zatopieniu oby dwóch pomp. 

 

Wójt Gminy Dziemiany odniósł się do umożenia ślectwa w sprawie popełnienia przez niego, 

przestępstwa. Przekazał, że w sytuacji gdy uda się odzyskać pieniądze, które sąd kazał uiścic 

na rzecz firmy, usłyszy odwrotne stanowisko osób składających demoncjacje. Dodał, że przez 

wiele lat starał się wypełniać swoje zadania uczciwie. Stanowisko prokuratora w tej sprawie 

jest jasne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wygłośił komunikat, że spotkanie dotyczące inwestycji na 2020 

rok odbędzie się w środę o godzinie 14:00. 
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Radny Grzegorz Eichmann przekazał, że był autorem donosu do prokuratury i uważa że 

organy powinny się temu przyjżeć bo mowa o środkach publicznych. 

 

Wójt Gminy Dziemiany nie zgadza się że za powód złożenia donosu uznaje sie samą chęć 

sprawdzenia wiarygodności działania. Każdy posiada swój mandat i stara się go wypełniać, 

więc zbędne jest szukanie złodziei i brak wzajemnego zaufania. 

 

Przewodniczacy Rady Gminy  Krystian Sikora wyjaśnił, że uzyskując zawiadomnienie jego 

obowiązkiem jest zgłoszenie sprawy do prokuratury. 

 

Ad. 13. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XV  sesji Rady 

Gminy w Dziemianach.  

 

Protokół sporządziła       Obradom przewodniczył  
Przewodniczący Rady Gminy 

 

Jenta Elżbieta       Krystian Sikora 

 

 

 


